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Voorstel voor agendering in de raadscommissie: Bestuur  

Voorstel datum behandeling in commissie 
In cyclus maart 2024 
 
Onderwerp 
Kennis Milieuhandhaving 
 
Fase 
Beeldvorming: werksessie gericht op vergroten kennis van raad over milieuhandhaving 
in Gouda, waarbij wordt ingegaan op: 
 

- De werking van het VTH stelsel, wat zijn de doelgroepen en de gewenste 
effecten;  

- Doelen van de landelijke programma’s ter verbetering van de milieuhandhaving 
inclusief het nieuwe Interbestuurlijk Programma versterking VTH-stelsel en de 
relatie tot de situatie in onze gemeente;  

- Hoe zijn de bevoegdheden voor milieuhandhaving geregeld in onze stad, bij 
welke instanties.  

- Wat zijn de mogelijkheden die de gemeente heeft om te sturen en accenten te 
leggen bij het VTH stelsel en milieuhandhaving. 

- Uitleg over milieucriminaliteit en wat de situatie in Gouda is en welke trends er 
zijn;  

- Wat is de rol van de raad op het gebied van het VTH-stelsel, milieuhandhaving 
en de bestrijding van milieucriminaliteit  

- Welke koppelkansen zijn er. 

 
Reden agendering 
Vanaf 2020 is er een aantal rapporten uitgebracht en hebben zich landelijk 
ontwikkelingen voorgedaan, die aanleiding geven om de raad te informeren over het 



 

  pagina 2 
 

Intern gebruik

functioneren van milieutoezicht- en handhaving en de aanpak van milieuovertredingen 
in onze stad om beter te begrijpen hoe dit is georganiseerd, de kosten, welke 
uitdagingen het kent en welke ontwikkelingen plaatsvinden die voor onze stad van 
belang zijn. Milieutoezicht is een complexe materie voor raadsleden.  
 
Toelichting reden agendering  
Voormalig staatssecretaris Van Veldhoven heeft in juni 2020 een commissie gevraagd 
advies uit te brengen over maatregelen om het stelsel van vergunningen, toezicht en 
handhaving (VTH) te verbeteren. De commissie Van Aartsen1 is in haar rapport2 uit 
maart 2021 kritisch gebleken over het functioneren van dit VTH-stelsel. Volgens de 
commissie ontbrak het de omgevingsdiensten, die het VTH-stelsel in de praktijk moeten 
uitvoeren, aan kennis en doorzettingsmacht. De commissie waarschuwde dat daardoor 
vermijdbare schade was ontstaan.  
 
In juni 2021 bracht de Algemene Rekenkamer een rapport uit ‘Handhaven in het 
Duister’ 3 waarin zij concludeert dat de aanpak van milieucriminaliteit en - overtredingen 
ontoereikend is. Volgens de Rekenkamer is een belangrijke oorzaak daarvan het 
ontbreken van goede, betrouwbare data over de uitkomsten van inspecties bij de circa 
500 bedrijven die met grote hoeveelheden gevaarlijke stoffen werken. Staatssecretaris 
Heijnen van Infrastructuur en Waterstaat (I&W) kondigde in vervolg op dit rapport aan 
voor de zomer van 2022 een programmaplan ter versterking VTH-stelsel naar de 
Tweede Kamer te sturen4. Dat zou er gericht op moeten zijn een einde te maken aan de 
'gefragmenteerde vrijblijvendheid' die de aanpak van milieucriminaliteit op dit moment 
kenmerkt, zo blijkt uit de Kamerbrief.  
 
Onderzoeksbureau Investico 5 bracht over hetzelfde onderwerp in 2021 een rapport uit 
over beboeting door verantwoordelijke omgevingsdiensten, waaronder de ODMH. Het 
onderzoek was naar de prestaties van de 29 omgevingsdiensten in Nederland. Die 
verantwoordelijk zijn voor het toezicht op de naleving van milieuregels door ongeveer 
280.000 bedrijven. De 500 meest ‘Brzo’ bedrijven’ waren buiten het onderzoek 
gehouden, deze vallen onder enkele omgevingsdiensten. 
 
 
Bestuurlijke achtergrond (relevante besluitvorming):  
Past in een aantal onderdelen:  

- Aansturing en middelen ODMH voor milieuhandhaving  

- Milieucriminaliteit bestrijden in onze stad 

- Integraal veiligheidsplan (IVP) 

- Duurzaamheidsplan Gouda (bv prestatieafspraken met bedrijven)   

Aanvullende informatie voor de raadscommissie:  
Omdat de gemeente opdrachtgever is voor de ODMH, wordt de commissie door 
‘onafhankelijke partijen’ geïnformeerd. Op die wijze wordt de commissie geholpen een 
objectief beeld te vormen gericht op haar controlerende functie. Uiteraard is 

 
1 Jozias van Aartsen was voorzitter van de commissie. 
2 blg-972065.pdf (officielebekendmakingen.nl)  
3 https://www.rekenkamer.nl/publicaties/rapporten/2021/06/30/handhaven-in-het-duister  
4 https://www.binnenlandsbestuur.nl/ruimte-en-milieu/staatssecretaris-wil-milieutoezicht-reanimeren  
5 https://www.platform-investico.nl/onderzoeken/stinken-zonder-straf  

https://zoek.officielebekendmakingen.nl/blg-972065.pdf
https://www.rekenkamer.nl/publicaties/rapporten/2021/06/30/handhaven-in-het-duister
https://www.binnenlandsbestuur.nl/ruimte-en-milieu/staatssecretaris-wil-milieutoezicht-reanimeren
https://www.platform-investico.nl/onderzoeken/stinken-zonder-straf
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aanwezigheid van de ODMH daarbij zeer welkom, maar het is voor het nut van deze 
kennissessie nuttig dat niet (louter) een opdrachtnemer de opdrachtgever informeert.  
Deze kennissessie wordt daarom zoveel mogelijk ingevuld door experts uit de 
genoemde instanties in dit agenderingsverzoek: 
Het ministerie van I&W 
De provincie  
De Algemene Rekenkamer 
De Inspectie Leefomgeving en Transport (ILT)6  
Investico 
Onafhankelijke experts in de markt  
De Omgevingsdienst Rijnmond 
De ODMH 
 
Bijlage(n): 
 
Zie voetnoten  
 
 
Portefeuillehouder:  
Van Vugt en Klijmij van der Laan 
(Is overlegd met wethouder Van Vugt)  
 
Indieners  
PvdD – Corina Kerkmans 
Groen Links – Redouan Allaoui (PM) 
CU – Ineke Schaddelee 
Leefbaar Gouda – Jan de Koning 
PvdA – Max de Groot  
Gouda Vitaal – Theresia Uittenbroek 
D66 – Evert Bobeldijk  
Fractie Van der Mije – Rolf van der Mije (nieuw) 
 

 
6 https://www.ilent.nl/onderwerpen. De ILT houdt toezicht op een aantal taken van de provincies en de gemeentes 

https://www.ilent.nl/onderwerpen

